

主席的話



Message from Chairperson



大家好!本人在此謹代表皇仁書院家長教師會,向全體家長、老師及各位委員致以最誠摯的謝意。感謝大家過去一年來的積極參與、無私奉獻與緊密合作。

回顧這一年,無論是順利舉行的學校大型活動,還是順暢無阻的日常家校溝通,都離不開各位的鼎力支持。家長們在百忙中抽空參與講座、擔任義工,爲孩子樹立了最佳的榜樣;老師們則悉心教育我們的下一代,並在家校合作中展現了極大的耐心與專業。正是我們目標一致,攜手同行,才能共同營造一個更積極、更溫暖的環境給孩子們茁壯成長。

展望新學年,我們期待更多家長加入這個大家庭,匯聚多種力量,繼續推動會務發展。讓我們繼續保持這份良好的夥伴關係,同心協力,爲孩子的美好未來一起努力。

最後,再次感謝各位的付出!祝願大家身體健康,家庭幸福!

3B 鄧晉祐家長 陳凱欣

Hello everyone! On behalf of The Queen's College Parents-Teachers' Association (QCPTA), I would like to express my sincere gratitude to all parents, teachers, and committee members. Thank you for your active participation, selfless dedication, and close cooperation over the past year.

Reflecting on this year, whether it was the successful execution of large school events or the smooth communication between home and school, none of it would have been possible without your strong support. Parents took time out of their busy schedules to participate in lectures and volunteer, setting the best example for their children. Teachers have devoted themselves to educating the next generation, demonstrating great patience and professionalism in our collaboration. It is our shared goals and teamwork that have created a more positive and nurturing environment for our children.

Looking forward to the new school year, we hope to see more parents join this big family, bringing in more strength to continue advancing our association's development. Let us maintain this excellent partnership, working together for the bright future of our children.

Finally, thank you once again for all your contributions! Wishing everyone good health and happiness in their families!

CHAN Hoi-yan, Christina, Mother of 3B TANG Chun-yau, Theo

海外升學講座

Parents' Talk about Overseas Studies

本會聯同學校「職業及生涯規劃組」合辦的「海外升學網上講座」於2025年5月4日晚上舉行,吸引了同學及家長參加。當晚邀請了已在海外升學的舊生,爲有意到海外升學的同學及其家長提供了豐富資訊。

The "Overseas Study Online Seminar" jointly organized by the QCPTA and the "Career and Life-planning Team" was held on the evening of 4 May 2025, attracting students and parents to participate. In the evening, alumni who were invited to study in different overseas countries provided a wealth of information for students who were interested in studying abroad and their parents.







家長學堂-和諧粉彩家長紓壓工程坊

Talk of Parent Academy - Pastel Nagomi Art Workshop

為推行精神健康,本會於2025年4月15日舉行和諧粉彩家長紓壓工作坊。參加者可以透過和諧粉彩來紓解壓力。在經驗豐富的導師指導下,逾三十位家長創作了自己獨特的畫作,這些作品注重自我表達,家長們很享受這次藝術之旅!

In order to promote mental health, we organized the "Pastel Nagomi Art" Workshop on 15 April 2025. Participants were able to relieve stress through creating Pastel Nagomi art. Under the experienced tutor's gentle guidance, more than 30 parents created their own unique drawings, focusing on self-expression. Parents thoroughly enjoyed the artistic journey.









家長學堂-守護靑少年孩子的精神健康講座

Talk of Parent Academy - Thematic Talk

本會非常榮幸能邀請重量級嘉賓陳敏兒女士爲本會於 2025年5月24日作演講。當天有很多家長於星期六百忙 之中抽空回校聽講座。陳女士提供了豐富的資訊關於靑少 年在靑春期轉變的特性,並分享自身經驗及教授很多實用 技巧讓家長們如何與子女相處,相信參加者也獲益良多!









We are very honored to invite the guest Ms. CHAN Man-yee to give a talk on 24 May 2025. Many parents took time to go to school to attend the talk. Ms. CHAN provided a wealth of information about the types of changes adolescents undergo, shared her own experience, and provided many suggestions for parents on how to get along with their children. We believe that the participants also benefited a lot!

家長義工嘉許禮

BE GRATEFUL BE GRATEFUL BE BLESSED

Parent Volunteer Appreciation Ceremony



爲了感謝各位家長義工無私的付出,家長教師會於6月28日舉行家長義工嘉許禮。當天給家長義工們頒發感謝狀後,還準備了茶點給大家享用。陳校長也趁家長匯聚這好時機,借出他的珍藏-桌上遊戲(桌遊),讓家長也接觸一下桌遊的樂趣與特色。希望家長彼此之間日後能繼續緊密合作,使孩子能快樂地成長。

To express gratitude to all the parent volunteers for their selfless contributions, the QCPTA held a Parent Volunteer Appreciation Ceremony on 28 June. On that day, certificates of appreciation were issued, and refreshments were provided for everyone to enjoy. Principal CHAN generously shared his collection of board games, allowing parents to experience the unique charm of each game. We hope that parents will continue to collaborate closely in the future, ensuring that their children grow up happily.



















中一註册及招收新會員

S1 registration and recruitment of new members

本會與學校緊密合作,給子弟由小學升中這關鍵過渡期的家長提供支持。2025年7月10日是中一新生註册日,本會舉行了家長會員招募活動,給新家庭加入本會及融入學校的機會。

The QCPTA collaborates closely with the school to support parents during this key moment of transition. This year, we conducted our S1 Parent Recruitment Drive on 10 July 2025, coinciding with the S1 registration period. This event provided an opportunity to welcome new families to our school community.









舊書買賣

Second-hand Book Sale

舊書買賣活動於7月12日圓滿舉行,會場共設80個攤位,吸引了許多家長和同學前來。現場人潮洶湧,叫賣聲此起彼落,氣氛熱鬧非凡。買賣雙方各取所需,滿載而歸,充分體現了環保理念。這樣的活動不僅減少資源浪費,還讓同學們學習銷售策略和溝通技巧,實現了多重收穫,意義非凡。

The used book sale, held on 12 July, was conducted with resounding success. The event featured 80 booths and attracted a large number of parents and students. The lively atmosphere was characterized by bustling activity and the spirited calls of vendors. Both buyers and sellers expressed satisfaction with the experience and exemplied the principles of environmental protection. In addition to reducing resource waste, the event provided students with meaningful opportunities to develop communication and sales skills, thereby achieving educational, social, and ecological benefits of lasting significance.









中一新生入學前測驗家長分享會



Pre-S1 Hong Kong Attainment Test and Parents talk



陳凱欣主席在7月15日中一新生入學前測驗及家長分享會中,爲我們的中一新生家長們分享及介紹了本會的宗旨及活動,期待與家長們共建家校合作的橋樑。

The Chairperson Ms. Christina CHAN addressed the audience of S1 parents, presenting the QCPTA's vision and upcoming initiatives in the Parents' talk for the Pre-S1 Hong Kong Attainment Test. We sincerely look forward to collaborating with our esteemed parents to foster a constructive home-school partnership.

敬師日





Respect our Teachers Campaign

爲感謝老師們對學生的辛勤付出,今年的「敬師日」,本會特意準備了小禮物送給老師及學校的每位員工,藉此表達我們深摯的謝意。於9月12日,本會主席陳凱欣女士帶領各家委向校長、副校長、老師和工友們贈送小禮物,感謝他們對學生的用心教導與關愛。師恩如燈,照亮前路;教澤似雨,潤養心田。由衷感謝師情!

To express gratitude for the hard work and dedication of teachers towards students, QCPTA has specially prepared small gifts for teachers and school staff on this year's "Teachers' Day" as a token of our appreciation. On 12 September, Ms. Christina CHAN, the chairperson of QCPTA led parent representatives to present these small gifts to the principal, vice-principals, teachers, and school staff, thanking them for their earnest teaching and care for the students. A teacher's kindness is like a beacon that lights up the way forward; a teacher's influence is like rain that nourishes the heart. Thank you, dear teachers!

Here, we once again extend our most sincere thanks to all educators and school staff, and may the gratitude for teachers last forever!























電影欣賞會

Movie Appreciation

爲紀念「中國人民抗日戰爭勝利八十周年紀念日」,並加深家長對中國歷史的認識,從而向子女傳遞堅毅、勇氣與守護眞相的正面價值,引導他們建立尊重生命、珍惜和平的態度。本會與學校於9月13日晚上聯合舉辦《南京照相館》電影欣賞會。衷心感謝大家的積極參與和支持!我們非常深刻地感受各家長的全情投入,沉浸在電影之中。

To commemorate the 80th anniversary of the victory of the Chinese People's War of Resistance Against Japanese Aggression, to deepen parents' understanding of Chinese history, thereby conveying to their children the positive values of perseverance, courage and protecting the truth, and to guide them to develop an attitude of respecting life and cherishing peace, the QCPTA and the school jointly organized the "Dead to Rights" movie appreciation session on 13 September. Thank you all for your active participation and support! We are very pleased to see that all the parents are fully engaged and immersed in the movie.



















皇仁書院家長教師會

地址:香港銅鑼灣高士威道120號

電話: 2576 1992

電郵:pta@qc.edu.hk

網址:https://qc.edu.hk/qcpta